
Rada Sportu przy Prezydencie Miasta Suwałk

Sprawozdanie nr 2/2018-2023/22  
z posiedzenia Rady Sportu przy Prezydencie Miasta Suwałk 

z dnia 30 maja 2022 roku

W posiedzeniu Rady Sportu przy Prezydencie Miasta Suwałk udział wzięli jej członkowie,
Prezydent Miasta Suwałk Czesław Renkiewicz,  Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk Roman
Waldemar Rynkowski, p.o. Naczelnika Wydziału Kultury i Sportu Agnieszka Domalewska oraz
główny specjalista w Wydziale Kultury i Sportu Elżbieta Gibowicz. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Sportu pan Bartosz Jasiński otworzył posiedzenie Rady,
powitał  Panów  Prezydentów,  Agnieszkę  Domalewską,  Elżbietę  Gibowicz  oraz  wszystkich
członków. Zastępca  Przewodniczącego przestawił  porządek obrad,  który został  jednogłośnie
przyjęty.

1. Przyjęcie sprawozdania z posiedzenia Rady Sportu przy Prezydencie Miasta Suwałk  
z dnia 17 lutego 2022 roku.

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania
rozwoju sportu w Mieście Suwałki.

3. Sprawy różne.

Ad 1. 

Pan  Jerzy  Czesław  Szleszyński  zwrócił  uwagę,  aby  w  pkt  2.  Sprawozdania  
nr  5/2018/2003/22,  w tym w załączniku  nr  1  opiniowanej  uchwały  w  pkt.  4)  dotyczącym
rozszerzenia możliwości  wysokości  otrzymania  środków za jeden punkt  w Systemie Sportu
Młodzieżowego (w zależności od liczby kategorii,  w której można zdobyć punkt) poprawić
uzasadnienie  na takie,  które  podkreśla,  że  z  obiektywnego punktu  widzenia  nie  ma innego
lepszego sposobu liczenia  punktów, niż  ten,  który jest  przyjęty  przez Ministerstwo Sportu  
i Turystyki, dlatego też takie jest stanowisko klubów, aby nie uzależniać tego liczenia od liczby
kategorii, ale zwiększyć ogólną kwotę środków finansowych za jeden punkt. Opinię tą również
podtrzymała pani Beata Marianna Harasimowicz. Następnie z ww. poprawką do uzasadnienia,
sprawozdanie  z  posiedzenia  Rady  Sportu  przy  Prezydencie  Miasta  Suwałk,  przyjęto
jednogłośnie.

Ad 2. 

Następnie  Zastępca  Przewodniczącego  przekazał  głos  Elżbiecie  Gibowicz,  która
przedstawiła  powody  ponownego  opiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia
warunków i trybu finansowania rozwoju sportu w Mieście Suwałki. Wspomniała, że projekt  
tej uchwały był już opiniowany w lutym br. i dodała, że wymagał on jeszcze doprecyzowania 
i  w związku z tym zmieniły  się  dwa załączniki  do ww. uchwały:  nr  1  i  nr  2.  Wyjaśniła,  
że  w  poprzednim  projekcie  uchwały  w  załączniku  nr  1  był  podział  na  sporty  wiodące  
w kategorii dzieci i młodzieży oraz seniorów, a obecnie tego już się nie różnicuje, rozszerzając
na  sporty  wiodące  ogółem,  gdyż  chociażby  w  szachach  i  lekkiej  atletyce  Miasto  wspiera
działania także w kategorii seniora. Dodała również, że w załączniku nr 2 do uchwały zmieniły
się kwoty z Tabeli nr 1.

Głos  w  sprawie  uchwały  zabrał  pan  Jerzy  Czesław  Szleszyński,  który  odniósł  się  
do Tabeli  Nr I w Załączniku nr 2 do uchwały i wysokości kwoty za zdobyty jeden punkt  
w  Systemie  Sportu  Młodzieżowego,  stwierdzając  (pkt.  9  w  tabeli),  że  Rada  Sportu  już  
na poprzednim posiedzeniu zarekomendowała zwiększenie tej kwoty do 500 zł, a nie 400 zł, jak
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to wskazano w przedłożonym projekcie uchwały. Dodał, że kwota funkcjonująca od 2013 roku
na  poziomie  350  zł  za  jeden  punkt,  jest  obecnie  niesatysfakcjonująca  i  nie  rekompensuje
obecnego poziomu inflacji. Zarekomendował aby wpisać kwotę „do 500 zł” za jeden punkt.

Pan  Bartosz  Jasiński  zastanawiał  się,  czy  kwota  „do”  nie  spowoduje  zmniejszenia
środków na  sport  dzieci  i  młodzieży  oraz  dopytał,  kiedy  są  planowane  środki  finansowe  
na przyszły  rok.  Agnieszka  Domalewska wyjaśniła,  że  budżet  planowany jest  we wrześniu
danego roku na rok kolejny.

Do uwagi  tej  odniósł  się  pan  Czesław Renkiewicz  Prezydent  Miasta  Suwałk,  który
stwierdził,  że  kwota  ta  będzie  uzależniona  od  środków  finansowych  w  projekcie
przyszłorocznego  budżetu  Miasta  Suwałk.  Liczba  zdobytych  punktów  w  Systemie  Sportu
Młodzieżowego  jest  brana  pod  uwagę  przy  planowaniu  budżetu  w  sporcie  na  kolejny  rok
budżetowy. Dodał, że kolejny rok będzie również trudny ze względu na wysoki poziom inflacji,
zapisy Nowego Ładu oraz rosnące koszty obsługi kredytów miasta i stwierdził,  że możemy
poprawić kwotę nie w liczbie ,,500 zł”, a ,,do 500 zł” za jeden zdobyty punkt. W związku z
powyższym taką poprawkę do projektu uchwały Rada jednogłośnie przegłosowała. 

Ad 3.

W  sprawach  różnych  Prezydent  Czesław  Renkiewicz  poruszył  kwestię  w  sprawie
ubiegania  się  klubów  sportowych  o  środki  finansowe  z  programów  Ministerstwa  Sportu  
i  Turystyki,  gdyż zauważył,  że po rozstrzygnięciu  programu Sport dla  wszystkich,  niewiele
suwalskich klubów otrzymuje dofinansowanie z Ministerstwa, zastanawiając się czy kluby nie
ubiegają się o te środki, czy może pula środków na potrzeby klubów jest niewystarczająca.
Poprosił o dyskusję w tym temacie. Wspomniał również, że poprosił Wydział Kultury i Sportu
o  przygotowanie  zestawienia,  jak  suwalskie  kluby  pozyskują  środki  zewnętrzne.  Dodał,  
że temat ten powinien zostać omówiony na kolejnym posiedzeniu Rady Sportu.

Do  kwestii  tej  odniosła  się  pani  Beata  Marianna  Harasimowicz,  która  próbowała
aplikować o środki, niestety merytorycznie nie zawsze spełnia się wszystkie wymogi, dlatego
nie  udało  się  złożyć  wniosku  o  środki  ministerialne.  Pan  Kamil  Makarewicz  dodał,  
że  ministerstwo często  inaczej  interpretuje  zapisy  i  nie  dopuszcza  do  konkursów fundacji  
i spółek. 

Nawet SALOS dla ministerstwa nie jest klubem sportowym, chociaż zawodnicy brali
udział w rywalizacji nawet w mistrzostwach Polski. 

Pan Jerzy Czesław Szleszyński dodał, że SKB aplikuje o środki z puli Ministerstwa
Sportu,  ale  również  o  dotacje  z  Urzędu  Marszałkowskiego  Województwa  Podlaskiego.
Dodatkowo dodał, że przy projektach zewnętrznych nie chcą członkowie pracować w ramach
wolontariatu. Stwierdził również, że często też jest ciężko wychować następców, którzy godnie
poprowadzą klub w przyszłości.

Pan  Prezydent  Czesław  Renkiewicz  zachęcał  do  ubiegania  się  klubów  o  środki
finansowe z programu ministerialnego Sportowe Wakacje+ może przy wsparciu stowarzyszenia
działającego przy Ośrodku Sportu i Rekreacji.

Do  propozycji  Pana  Prezydenta  odniósł  się  również  pan  Marek  Krejpcio,  który
stwierdził, że kluby aplikują o środki finansowe, ale nie są one satysfakcjonujące, a rozliczenie
projektów jest dość skomplikowane, a kluby borykają się z problemami finansowymi i często
nie mają dodatkowych środków finansowych na rozbudowanie księgowości.   

Dodatkowo w sprawach różnych pani Beata Marianna Harasimowicz poprosiła również 
o pochylenie się nad tematem ubiegania się o Honorowy Patronat Prezydenta Miasta Suwałk 
i pomyślenie o zmianie jego formuły. 
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Pan Prezydent potwierdził fakt, że temat ten wymaga rozpoznania i zastanowienia się
nad tą kwestią.  Polecił  również w tej  kwestii  skontaktować się z panem Kamilem Sznelem
Naczelnikiem Wydziału Obsługi Prezydenta, Komunikacji Społecznej i Promocji, gdyż wydział
ten obsługuje patronaty.

Pan Waldemar Borysewicz potwierdził, że często wnioski są składane bez konsultacji  
z  właścicielem  obiektu  i  terenu,  co  również  powoduje  dodatkowe  trudności,  gdyż  często
brakuje  już  terminów i  obiekty  bądź  tereny  są  już  zajęte,  a  organizator  nie  może  zmienić
terminu imprezy.

Pani  Agnieszka  Domalewska  dodała,  że  warto  wrócić  do  tematu  wartościowania
wydarzeń,  aby patronat  otrzymywały  tylko te  najważniejsze,  tak aby utrzymać prestiż  tego
patronatu.

Na tym posiedzenie zakończono.

Sprawozdanie sporządziła:                                                             Przewodniczył:
Agnieszka Domalewska                                                                 Bartosz Jasiński
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